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Una vegada més les qüestions 
relacionades amb el Medi Am-
bient van centrar la sessió de 
Consell General de control al 
Govern. Si fa un any l’arc par-
lamentari debatia sobre la pro-
blemàtica derivada de la manca 
d’abocadors de terres provinents 
dels desmunts de la construcció, 
ahir el grup parlamentari social-
demòcrata va posar sobre la tau-
la una qüestió derivada d’aquest 
capítol, com és la restauració 
dels centres de transferències 
que van habilitar els comuns de 
Canillo i Ordino. 

Concretament, el conseller 
general del PS, Esteve López, 
va posar en relleu que al centre 
de la Farga d’Ordino encara hi 
queden restes de terres, fet que 
provoca un “impacte paisatgís-
tic lamentable”. Segons va ar-
gumentar López, hi ha un pacte 
entre la corporació d’Ordino i 
l’executiu que estableix que totes 
les terres s’haurien d’haver reti-
rat el mes febrer d’aquest any. 
Un acord del qual Puigdellívol 
va manifestar no tenir constàn-
cia. En aquest sentit, el titular 
de Medi Ambient va indicar 
que des del març del 2006, quan 
es van contestar algunes de les 
observacions del Comú sobre 
el centre de transferències, el 

Govern no havia rebut cap més 
constància de la corporació. En 
tot cas, Puigdellívol va admetre 
que l’autorització del Comú era 
per a un any. Per tant, i més enllà 
de la formalització d’un acord, 
pacte o autorització, les terres 
del centre de la Farga d’Ordino 
s’haurien d’haver retirat. 

Davant d’aquest retard en les 
tasques de restauració del cen-
tre de transferències, el titular 
de Medi Ambient va assegurar 
que l’executiu ha donat a l’UTE 
el 31 de desembre com a data 
límit per retornar els terrenys a 
l’estat original, termini que tam-
bé es trasllada al cas del centre 
de Canillo. Si no es compleix 
aquest calendari, Puigdellívol 
va afirmar davant de l’arc parla-
mentari que el Govern executa-
rà un aval bancari per valor de 
700.000 euros. 

Sense deixar de banda aques-
ta qüestió, el màxim responsable 
de la política mediambiental del 
país va explicar que actualment  
a la Farga d’Ordino hi ha uns 
5.500 metres cúbics de terra, una 
quantitat que suposa el 5 per 
cent del total que es va dipositar 
al seu dia. I és que la quantitat 
màxima es va acumular el 30 de 
maig del 2006, amb 128.000 to-
nes. Posteriorment aquesta xifra 
va disminuir fins a 11.000 tones, 
a causa de l’obertura el dia 1 de 

juny dels abocadors del Maià i 
Comallempla. 

DEPURADORA D’ANYÓS
A l’espera d’adjudicar la redacció 
del projecte i les obres, el minis-
tre de Turisme i Medi Ambient 
també va explicar que les obres 
per adequar la depuradora 
d’Anyós podrien estar enlles-
tides d’aquí a un any i mig. En 
aquest sentit, Puigdellívol va as-
senyalar que sis empreses s’han 
presentat al concurs i que actu-
alment els tècnics estan analit-
zant la millor oferta. Unes ofer-
tes que estan “bastant per sota” 

dels 9,4 milions d’euros que es 
preveu que costi el projecte i 
l’obra. En tot cas, el ministre va 
afegir que les instal·lacions ani-
ran funcionant per fases, mentre 
es facin els treballs.

Sobre el sanejament de la to-
talitat de les aigües del país, el ti-
tular de Medi Ambient també va 
precisar que cal tenir en compte 
la política que estan duent a ter-
me els set comuns. Alguns “ens 
consta que estan treballant serio-
sament en la matèria, d’altres ho 
tenen resolt, i n’hi ha que malau-
radament han de fer molt feina”, 
va resumir Puigdellívol. 

Puigdellívol retarda la restauració 
dels centres de transferències 

mònica llorens

Moments del Consell General d’ahir a la tarda. 

Si l’UTE no neteja els terrenys a finals d’any, el Govern executarà un aval bancari 

MARiA bARÓ 
anDorra la Vella 

consell general

D’aquesta manera, el cap 
de Govern, Albert Pin-
tat, es va referir ahir a la 
permanència de les as-
sociacions sindicals del 
país i va reiterar les decla-
racions que va fer fa uns 
dies sobre la provisiona-
litat, no-representació i 
caràcter democràtic dels 
sindicats andorrans. I és 
que el màxim responsable 
de l’executiu va assegu-
rar que el lliure exercici 
dels sindicats “només es 
resoldrà definitivament 
quan s’aprovi el projecte 
de llei”. En aquest sentit, 
Pintat també va precisar 
que dels 20 sindicats exis-
tents només 8 consten al 
registre d’associacions, i 
va posar en dubte els cri-
teris democràtics que em-
pren a l’hora d’escollir els 
representants. 
Davant d’aquestes declara-
cions, la reacció de la Unió 
Sindical d’Andorra no es 
va fer esperar i poques 
hores després el secretari 
general, Gabriel Ubach, va 
expressar la seva opinió. 
Ubach va recordar al Go-
vern que fa set anys que re-
clamen desenvolupar l’arti-
cle 18 de la Constitució per 
poder estar inscrits com a 
sindicat. En aquest sentit, 
Ubach afirma que “no som 
cap associació folklòrica 
o esportiva”, i precisa que 
si l’USdA ha anat a buscar 
ajuda a l’exterior és perquè 
“al nostre país vostè no ens 
escolta”. En definitiva, el 
secretari general de la Unió 
Sindical es dirigeix al cap 
de Govern assegurant que 
“no és elegant fer demagò-
gia de les irregularitats que 
vostè mateix provoca”. 

Pintat: “són 
provisionals 

fins que 
no s’apliqui 

la llei”

el titular d’urbanisme i 
Ordenament Territorial, 
Xavier jordana, va explicar 
ahir els motius pels quals 
algunes de les noves se-
nyalitzacions d’orientació 
s’han retirat de les carre-
teres del país. en aquest 
sentit, jordana va indicar 
que s’han retirat a l’espera 
que es realitzin les illetes 
de protecció que envolten 
les senyalitacions de les ro-
tondes del país. jordana va 
defensar el manual actual, 
que té el vistiplau de tots 
els organismes implicats en 
aquesta matèria. 

Senyalització a 
les carreteres 

la ministra d’Afers exte-
riors, Meritxell Mateu, 
va negar ahir davant del 
Consell General que la Co-
munitat del Treball dels 
Pirineus sigui “l’única via” 
factible per desenvolupar 
l’Acord de cooperació amb 
la ue, sinó que és “una de 
les vies”. en aquest sentit, 
Mateu va precisar que grà-
cies a l’Acord de cooperació 
Andorra tindrà accés al 10 
per cent del fons econòmic 
dels programes triangulars 
de l’interrec (França-espa-
nya-Andorra) , previstos del 
2007 al 2013. 

Programa 
interrec 

Davant de la preocupació 
dels socialdemòcrates res-
pecte de la vacant en la pre-
sidència de l’institut Andor-
rà de Finances (inAF), ahir 
el ministre de Presidència i 
Finances, Ferran Mirapeix, 
va assegurar la setmana 
que ve presentarà un nom 
per ocupar aquesta plaça, 
durant el consell de minis-
tres. Per la seva banda, el 
president del grup parla-
mentari socialdemòcrata va 
lamentar que l’elecció del 
candidat no s’hagi fet de 
manera consensuada entre 
totes les forces polítiques. 

Candidat per a 
l’iNAF 

Primera intervenció, la 
d’ahir del nou ministre de 
justícia i interior, Antoni 
riberaygua, per contestar 
a dues preguntes de l’opo-
sició relatives al servei de 
Policia. A banda de precisar 
la finalitat de dues partides 
pressupostàries, riberaygua 
va donar els detalls de l’ús 
del sistema que ha adquirit 
el cos per intervenir truca-
des o correus electrònics, 
entre d’altres. Al sistema 
només s’hi podrà accedir 
quan ho autoritzi el batlle, 
i la màquina té múltiples 
sistemes de seguretat. 

Protocols del 
servei de Policia 


